

01.12.23

5pm

Museum des  
Kapitalismus  
Berlin, Köpenicker  
Straße 172

OPENING EVENT

# Cultures of Remembrance exhibition

Exploring diverse narratives  
on National Socialism  
and World War II



For workshops and details check:  
[cultures-of-remembrance.com/en/exhibition/](https://cultures-of-remembrance.com/en/exhibition/)

01.12.23 ——— 13.01.24

# Cultures of Remembrance

Exhibition exploring diverse narratives on National Socialism and World War II

---

## 01 December - Invitation Opening Event

The exhibition "Cultures of Remembrance" consists of exhibits, performances and workshops that deal with the different narratives and questions regarding remembering the Second World War and National Socialism. The works were created in different countries and include the perspectives and narratives of Sinti\*zze and Rom\*nja, Jewish, BIPOC, Disabled and Queer people. The exhibition aims to show not only different perspectives, methodologies and approaches towards remembrance work but also open an open space for dialogue.

- 5 pm opening and printing Workshop - Kunstwerkstatt
- 7 pm introduction of exhibition and artists
- 9 pm performance Memory and War - Jeanna Kolesova
- English and German
- entrance free, donations for food and drinks welcome

---

### Location

Museum des Kapitalismus Berlin, Köpenicker Straße 172

### Notes on safety, barriers and care

We are happy to have you at our opening event. Lets try to keep each other safe! Please come tested for COVID-19 and feel free to wear a mask. We will provide both, masks and tests.

There will be alcohol. Please also know, that the shown contents might consist heavy and triggering texts and pictures, effects and sounds. The place might get crowded, distance can not always be assured.

The space is on ground floor, the entrance is barrier free, we are working on also having a barrier free toilet. For questions and needs contact us at [remembrance@educat-kollektiv.org](mailto:remembrance@educat-kollektiv.org).



01.12.23 ————— 17:00

Museum des  
Kapitalismus  
Berlin, Köpenicker  
Straße 172

ERÖFFNUNG

# Cultures of Remembrance exhibition

Exploring diverse narratives  
on National Socialism  
and World War II



Für Workshops und Details:  
[cultures-of-remembrance.com/en/exhibition/](https://cultures-of-remembrance.com/en/exhibition/)

01.12.23 ——— 13.01.24

# Cultures of Remembrance

Exhibition exploring diverse narratives on National Socialism and World War II

---

## 01. Dezember - Einladung Ausstellungseröffnung

Die Ausstellung "Cultures of Remembrance" besteht aus Exponaten, Performances und Workshops, die sich mit den verschiedenen Erzählungen und Fragen der Erinnerung an den Zweiten Weltkrieg und den Nationalsozialismus beschäftigen. Die Werke beinhalten die Perspektiven und Erzählungen von Sinti\*zze und Rom\*nja, jüdischen, BIPOC, behinderten und queeren Menschen. Die Ausstellung soll nicht nur unterschiedliche Perspektiven, Methoden und Ansätze der Erinnerungsarbeit aufzeigen, sondern auch einen Dialograum eröffnen.

- 17:00 Uhr - Beginn und Druckworkshop - Kunstwerkstatt
- 19:00 Uhr - Einführung und Vorstellung der Künstler\*innen
- 21:00 Uhr - Performance Memory and War - Jeanna Kolesova
- in Englisch und Deutsch
- Eintritt frei, Spenden für Essen und Getränke willkommen

---

### Ort

Museum des Kapitalismus Berlin, Köpenicker Straße 172

### Hinweise zu Barrieren und Care

Wir freuen uns sehr, dass du dabei bist! Lasst uns versuchen, aufeinander Acht zu geben! Bitte testet euch auf COVID-19 und kommt symptomfrei. Fühlt euch frei, eine Maske zu tragen. Wir stellen Masken und Tests zur Verfügung.

Es wird Alkohol konsumiert. Bitte beachtet auch, dass das Gezeigte triggernde Texte und Bilder, Effekte und Sounds beinhalten kann. Je nach Besucher\*innen-Zahl kann außerdem nicht immer Abstand gewährleistet werden.

Der Ort ist im Erdgeschoss und barrierefrei erreichbar. Wir bemühen uns um eine barrierefreie Toilette. Wenn ihr Fragen oder Wünsche habt, meldet euch gerne bei uns! [remembrance@educat-kollektiv.org](mailto:remembrance@educat-kollektiv.org).

